
����������	
�������
����
����������������������

Glasilo Općine Koprivnički Ivanec, broj 19., prosinac 2017.

ISSN 1899-456



������
��������������������� ����
��!�

�

Poštovani i dragi sumještani, prijatelji, cijenjeni čitatelji 
Kresnice! 

Uoči nadolazećih božićnih i novogodišnjih blagdana, 
osobito mi je zadovoljstvo pozdraviti vas u ovogodišnjem 
izdanju Općinskog lista.

Godina, koju su obilježili Lokalni izbori na kojima sam 
dobio vaše povjerenje za mandat načelnika općine, na čemu 
Vam se iskreno zahvaljujem, bliži se završetku, pa bih Vas 
ukratko izvijestio o trenutnom stanju u Općini Koprivnički 
Ivanec.

Nakon pobjede na Lokalnim izborima i preuzimanja duž-
nosti načelnika Općine Koprivnički Ivanec te konstituira-
nja Općinskog vijeća, zatražio sam uvid u financijsko stanje 
Općine, obzirom da sam bio upoznat s činjenicom da je Op-
ćina u dugovima.

Nakon primopredaje vlasti, utvrđen je dug u iznosu ve-
ćem od 2 milijuna kuna. Sama ta činjenica odmah je zahtije-
vala razgovor sa svim vjerovnicima koji bi nas mogli ovršiti 
kako bismo donekle stabilizirali i smirili trenutnu situaci-
ju, obzirom da se radilo o velikom iznosu. Među najvećim 
vjerovnicima su tvrtke Geo-Gauss d.o.o. i Geoprojekt d.o.o. 
koje su vršile katastarsku izmjeru Koprivničkog Ivanca, 
Pustakovca i Kunovca, KC Vode d.o.o. kao izvođač radova 
na izgradnji kanalizacije Koprivnički Ivanec-Goričko-Boti-
novec te PAVLIC-ASFALT-BETON d.o.o. kao izvođač 3. faze 
izgradnje pješačko-biciklističke staze u Koprivničkom Ivan-
cu. 

U razgovorima s velikim i malim vjerovnicima naišao sam 
na razumijevanje te je dogovorena isplata duga u ratama, 
kako bi Općina mogla normalno funcionirati te ne bi došlo 
do blokade.

Recite nam nešto o projektima koji su u planu?
Završena je prva faza izgradnje parkirališta na groblju 

Koprivnički Ivanec za što smo od Ministarstva regionalnog 
razvoja i fondova Europske unije dobili 100 tisuća kuna, 
dok je ukupna vrijednost 130 tisuća kuna te će Općina iz 
proračuna financirati ostatak od 30 tisuća kuna.

Proširenje već postojećeg parkirališta uvelike će olakšati 
prometovanje tim dijelom sporedne ceste što je do sada bilo 
otežano zbog parkiranja osobnih vozila uz cestu. Moram 

napomenuti da se radi o prvoj fazi radova dok je vrijednost 
cjelokupne investicije 300 tisuća kuna, a radovi bi se nasta-
vili početkom iduće godine.

Također ćemo krenuti s uređenjem Društvenog doma u 
Goričkom, za što ćemo se javiti na natječaj LAG-a PODRA-
VINA raspisan za tu namjenu. To je jedna novost i velika je 
vjerojatnost da taj projekt bude i realiziran.

Nadalje, Nogometni klub “Sloga” Koprivnički Ivanec sa-
kupio je svu potrebnu dokumentaciju za početak gradnje 
svlačionica i tribina, čeka se raspisivanje natječaja za tu na-
mjenu te će se projekt aplicirati za dobivanje sredstava iz 
EU fondova.

Koliki je proračun općine za 2018. godinu?
Realni proračun Općine Koprivnički Ivanec je trenutno 

11,5 milijuna kuna. U proračunu za slijedeću godinu nismo 
išli sa nekim velikim iznosima kako bi ga samo umjetno 
napuhali, već smo napravili u ovom trenutku jedan realan 
proračun, a također očekujemo i sufinanciranje određenih 
projekata i investicija iz sredstava EU fondova. 

Tu prvenstveno mislim na izgradnju pješačko-biciklistič-
ke staze Koprivnički-Ivanec-Goričko-Kunovec, nastavak 
pješačko biciklističke staze u Koprivničkoj ulici prema aero-
dromu te projekt uređenje centra sela koji je već prijavljen, 
međutim još nismo dobili povratnu informaciju da li je pro-

jekt prošao na natječaju.

Kakva je situacija oko izgradnje Osnovne škole?
Već dugi niz godina spominje se izgradnja pa mogu 

izraziti zadovoljstvo da je konačno pokrenuta i inicija-
tiva prema Županiji kao osnivaču, kako bi oni aplicirali 
projekt za potrebnu tehničku dokumentaciju na natje-
čaj, obzirom da su nastale neke izmjene u samom pro-
jektu. Radi se o iznosu od oko 500 tisuća kuna, aplicirati 
treba osnivač, u ovom slučaju Koprivničko-križevačka 
županija, mi smo spremni, ukoliko bude potrebno re-
fundirati dio sredstava za potrebnu dokumentaciju, a 
sve u interesu da se škola napokon počne graditi.

Obraćanje načelnika Maria Švegovića
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Kakva je situacija u Poslovnoj zoni?
Što se Poslovne zone tiče, postoje dva potencijalna 

poduzetnika koji su zainteresirani za gradnju proi-
zvodnih hala u Poslovnoj zoni, a samim time bi se 
otvorila i mogućnost zapošljavanja mještana s po-
dručja općine. Obzirom da su pregovori u tijeku, o 
tome ću Vas izvijestiti kad budem raspolagao s kon-
kretnim informacijama i realiziranim ugovorima.

Kakav je stav trenutne vlasti prema Piškorni-
ci d.o.o., Regionalnom centru za gospodarenje 
otpadom?

Ne bih se previše osvrtao na situaciju oko Piškornice, o 
tome se dosta pisalo u medijima i manje-više je sve pozna-
to.

Ono na čemu ću ja inzistirati je revidiranje projekta, ob-
zirom da se to dugi niz godina stalno spominje, ali se kon-
kretno ne zna ni o kojoj se tehnologiji radi niti na koji će se 
način to provoditi.

Između ostalog, netransparentno je bilo informiranje o 
zagađenju zraka, vode, kolike su količine smeća uopće do-
spjele na ovo područje odnosno na odlagalište Piškornica 
i tko je sve smeće dovozio. To su sve pitanja na koja treba 
dobiti odgovore i utvrditi stvarnu situaciju te donijeti kon-
kretne zaključke.

Ovdje bih spomenuo kako je Općina pokrenula postupak 
naplate rente za odlaganje otpada koja nije naplaćena u 
2016. godini u milijunskom iznosu, a također ni u 2017.

Što se same naplate tiče, čudim se postupku mojeg pret-
hodnika koji nije pokrenuo takav postupak, jer postoje pri-
mjeri u našoj blizini, mislim na gradove Viroviticu i Đur-
đevac gdje se ekološka naknada (renta) naplaćuje po toni 
smeća od JLS-a koji dovozi smeće na njihovo odlagalište.

Bivši načelnik nikad nije pokrenuo postupak naplate iako 
je poznato da su Jedinice lokalne samouprave s čijeg po-
dručja se vozi smeće dužne mještanima općine na čije se 
područje vozi smeće zbog zagađenja plaćati naknadu. Uko-
liko naplata ne uspije redovitim mjerama ići ćemo na tužbe 
i naplatu sudskim putem.

Planirate li isplatu kakvih pomoći mještanima?
Umirovljenici s primanjima do 1.500,00 kuna mirovine 

s područja općine će dobiti po 200 kuna od Općine, a oni s 
primanjima do 2.500,00 kuna, će dobiti 100 kuna.

Također za svu djecu s područja općine Koprivnički Iva-
nec i djecu koja polaze OŠ Koprivnički Ivanec i Dječji vrtić 
osigurali smo božićne poklone.

Na odboru za socijalu raspravljali smo i o pomoći mješta-
nima slabijeg imovinskog stanja u vidu kupnje ogrijeva.

Pomažete li financijski rad udruga i društava koja 
djeluju na području općine?

Tu smo se zatekli također u nezavidnoj situaciji. Naime,  
natječaj za dodjelu sredstava prema udrugama i nogomet-
nim klubovima trebao je biti raspisan još u veljači ove go-
dine, ne znam iz kojih razloga nije raspisan, i zbog toga su 
se udruge i društva našli u nepovoljnom položaju kao i nji-
hovo djelovanje bez financijskih sredstava. Mi smo raspi-
sali natječaj, ali obzirom da je završio u studenom, teško je 
očekivati da se isplate kompletni iznosi koji su pojedinim 
udrugama i društvima dodijeljeni. 

Poruka za kraj?
Bez obzira što je trenutna financijska situacija u Općini 

takva kakva je, ja sam optimist i učinit ću sve što je u mojoj 
moći kako bi se izvukli iz ove situacije koju smo naslijedili.

Zajedno sa Općinskim vijećem trudit ćemo se zadržati 
ovakav kontinuitet kako bismo nakon toga mogli postavi-
ti temelje za svjetliju budućnost svih mještana općine Ko-
privnički Ivanec.

Svim mještanima općine Koprivnički Ivanec u svoje 
osobno ime i u ime moje zamjenice želim blagoslovljen 
Božić i sretnu Novu 2018. godinu! 

Vaš načelnik Mario Švegović
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U 2017. godini Općina Koprivnički Ivanec sprovela je, od-
nosno sprovodi nekoliko manjih i 2 - 3 veća projekta na po-
dručju svojih pet naselja. Od većih projekata, u prvom redu 
valja spomenuti izgradnju kanalizacijske mreže na područ-
ju naselja Kunovec, Goričko i Botinovec ukupne vrijednosti 
cca 6.500.000,00 kn, od čega Općina sufinancira iznos od 
10%, odnosno 650.000,00 kn. Na području tih triju naselja 
izgrađeno je oko 9 km kanalizacijske mreže te se mještani 
mogu slobodno na nju i priključiti. Sa tim projektom Opći-
na ima izgrađenu kanalizacijsku mrežu na području četiri 
naselja (Koprivnički Ivanec, Kunovec, Goričko i Botinovec) 
te još ostaje naselje Pustakovec koje je bez kanalizacije, ali 
se u skoroj budućnosti planira da se i kroz to naselje povuče 
kanalizacijska mreža te bi tada Općina imala 100% - tnu 
pokrivenost kanalizacijskom mrežom.

Također, od većih investicija, valja spomenuti katastar-
ske izmjere koje se odvijaju na području k.o. Koprivnički 
Ivanec i k.o. Kunovec. Katastarska izmjera na području 
k.o. Koprivnički Ivanec u svojoj je završnoj fazi izlaganja te 
se njezin završetak očekuje u prvoj polovici 2018. godine. 
Ukupna vrijednost te katastarske izmjere, koja je započela 
još 2013. godine je 1.890.000,00 kn, a Općina sufinancira 
iznos od 45%, odnosno 850.500,00 kn. Ona obuhvaća na-
selja Koprivnički Ivanec i Goričko, a izvođač radova je tvrt-
ka „Geo-Gauss d.o.o.“ iz Čakovca. Katastarska izmjera na 
području k.o. Kunovec obuhvaća naselja Kunovec, Botino-
vec i Pustakovec, započela je 2016. godine, izvođač radova 
je tvrtka „Geoprojekt d.o.o.“ iz Zagreba, a ukupna vrijed-
nost te investicije je 1.730.000,00 kn, od čega Općina sufi-
nancira iznos od 45%, odnosno 778.500,00 kn. Trenutno je 
završena izmjera na terenu te se očekuje početak izlaganja.

Bitno je napomenuti da će se završetkom obiju kata-
starskih izmjera srediti katastarsko i gruntovno stanje na 
području dviju katastarskih općina, što predstavlja veliki 

benefit za sve mještane naše općine. Stanje u katastru i 
gruntovnici će se uskladiti sa stvarnim stanjem na terenu, 
ucrtati će se svi objekti zatečeni na terenu, upisati će se le-
galnost objekata te će se iz gruntovnih knjiga izbrisati sve 
pokojne osobe. Najbitnija stvar je da to mještane ništa ne 
košta, dok bi u suprotnom, da si to sve rješavaju sami, to 
bili za njih poprilično veliki troškovi.

Još jedan poveći projekt koji je započet 2016., a završen 
2017. godine je izgradnja treće faze pješačko – biciklistič-
ke staze sa cestovnom kanalizacijom na dijelu Koprivničke 
ulice u Koprivničkom Ivancu. Izvođač radova bila je tvrtka 
“Pavlic-asfalt-beton” iz Donjeg Kraljevca, a ukupna vrijed-
nost investicije iznosila je 520.000,00 kn. Općina Kopriv-
nički Ivanec je uspjela putem “Programa podrške regional-
nom razvoju” Ministarstva regionalnoga razvoja i fondova 
Europske unije povući sredstva za radove izvedene u 2017. 
godini u ukupnom iznosu od 72.439,17 kn.

Također, Općina i dalje radi na projektu nove Osnovne 
škole u Koprivničkom Ivancu sa pripadajućom sportskom 
dvoranom. Iako je Općina još 2015. godine ishodila Gra-
đevinsku dozvolu za izgradnju škole, ona nažalost nije 
konzumirana, i to ponajviše iz razloga jer nije bilo raspi-
sanih natječaja za izgradnju osnovnih škola na koje bi ju 
mogli kandidirati. Procijenjena vrijednost izgradnje je cca 
20.000.000,00 kn, a to je preveliki iznos koji Općina tre-
nutno ne može financirati sama bez pomoći EU ili držav-
nih fondova. Nažalost, od trenutka ishođenja Građevinske 
dozvole pa do danas poprilično su se promijenili zakonski 
standardi i propisi koji reguliraju izgradnju osnovne škole, 
a promijenile su se i potrebe Općine i polaznika škole, pa je 
stoga Općina krajem 2016. godine odlučila krenuti u izra-
du nove projektne dokumentacije, sa kojom bi u konačnici 
ishodila i novu Građevinsku dozvolu. Trenutno smo u fazi 
da imamo izrađeno Idejno rješenje na koje smo dobili Su-

Projekti Općine Koprivnički Ivanec
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glasnost Ministarstva znanosti i obrazovanja te krećemo na 
fazu izrade Glavnog projekta. U suradnji sa Koprivničko – 
križevačkom županijom, koja je i osnivač škole, kandidirali 
smo izradu projektno – tehničke dokumentacije na raspi-
sani natječaj “Programa pripreme lokalnih razvojnih proje-
kata prihvatljivih za financiranje iz ESI fondova”. Ukupna 
vrijednost izrade dokumentacije koja je prijavljena i za koju 
se očekuju rezultati je cca 470.000,00 kn.

Nadalje, Općina Koprivnički Ivanec je tijekom 2017. go-
dine kandidirala dva projekta za koje još uvijek čekamo 
rezultate da li su nam odobreni. Na podmjeru 7.2.2. “Ula-
ganja u građenje nerazvrstanih cesta” kandidirali smo iz-
gradnju nogostupa na sjevernom dijelu Koprivničke ulice u 
Koprivničkom Ivancu. Procijenjena vrijednost te investicije 
je 1.920.000,00 kn. Na podmjeru 7.4.1. “Ulaganja u pokre-
tanje, poboljšanje ili proširenje lokalnih temeljnih usluga 
za ruralno stanovništvo, uključujući slobodno vrijeme i 
kulturne aktivnosti te povezanu infrastrukturu” kandidi-
rali smo projekt “Ivanec centar”, koji uključuje kompletnu 
rekonstrukciju društvenog doma u Koprivničkom Ivancu, 
uklanjanje dviju dotrajalih zgrada pored društvenog doma 
te uređenje vanjskog okoliša i izgradnju pješačke zone. Pro-
cijenjena vrijednost te investicije iznosi 7.780.000,00 kn.

Upravo ovih dana, Općina je krenula u izgradnju, odno-
sno u proširenje parkirališta kod groblja u Koprivničkom 
Ivancu. Ove godine se planira izvršiti prva faza čija je pro-
cijenjena vrijednost 130.000,00 kn, a za koju su Općini 
odobrena sredstva prema “Programu podrške regionalnom 
razvoju” Ministarstva regionalnoga razvoja i fondova Eu-
ropske unije u iznosu od 100.000,00 kn. 2018. godine u 
planu je izgradnja druge faze, odnosno dovršenje projekta.

Još jedan projekt koji je u pripremi, a koji je bitno spo-
menuti je “Zaželi – program zapošljavanja žena”. U tom 
projektu Općina Koprivnički Ivanec ide u partnerstvo sa 
još osam drugih općina s našeg područja, a putem projek-
ta će se zaposliti četiri žene sa područja općine, starije od 
50 godina, koje su dugoročno nezaposlene. Njihov posao 

će biti briga o starijim i nemoćnim osobama s područja op-
ćine. Projekt traje 30 mjeseci, od čega će spomenute žene 
biti zaposlene na 24 mjeseca. Program se u 100% – tnom 
iznosu financira iz fondova Europske unije, a očekujemo da 
ćemo predati prijavu u siječnju 2018. godine.

Uz navedene kandidirane projekte, Općina Koprivnički 
Ivanec ima još nekoliko spremnih projekata sa ishođenim 
Građevinskim dozvolama. Jedan od bitnijih je uređenje 
stare zgrade “Kurije” pokraj Crkve sv. Ivana Krstitelja u Ko-
privničkom Ivancu, a procijenjena vrijednost te investicije 
iznosi 4.000.000,00 kn. Također, tu je i projekt uređenja 
svlačionica i izgradnje nogometnih tribina na nogometnom 
igralištu “Dol” u Koprivničkom Ivancu, čija je procijenjena 
vrijednost 4.500.000,00 kn. I projekt “Kurije” i projekt no-
gometnog igrališta “Dol” čekaju da budu raspisani neki pri-
hvatljivi natječaji EU ili RH na koje ćemo ih prvom prilikom 
kandidirati.

Od gotovih projekata koje također namjeravamo što prije 
kandidirati, valja spomenuti i izgradnju nogostupa od crkve 
u Koprivničkom Ivancu do naselja Kunovec, odnosno nogo-
stup koji povezuje naselja Koprivnički Ivanec i Goričko. 

Taj projekt uključuje i izgradnju javne rasvjete na dije-
lu između ta dva naselja, a procijenjena vrijednost mu je 
3.000.000,00 kn. Osim tog projekta, Općina ima ishođene 
građevinske dozvole za nogostupe u ulicama Matije Gupca, 
Braće Radić i odvojku u Vinogradskoj ulici u Koprivničkom 
Ivancu, koji također čekaju kandidiranje, odnosno realiza-
ciju.

Još ćemo spomenuti da je Općina Koprivnički Ivanec po-
krenula projekt izrade projektno – tehničke dokumentacije 
za rekonstrukciju nerazvrstane ceste Botinovec – Grbaše-
vec. To je cesta koja spaja Općine Koprivnički Ivanec i Ra-
sinja, a svaka se Općina obvezala izraditi dokumentaciju za 
svoj dio ceste. Ukupna vrijednost izrade dokumentacije za 
naš dio ceste (od naselja Botinovec do granice sa Općinom 
Rasinja) iznosi 68.000,00 kn.
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U proteklom razdoblju održali smo više sa-
stanaka kao i Skupštinu UHDVDR Općine Ko-
privnički Ivanec. Radimo i dalje na uređenju 
“Jegeniša” u suradnji sa Koordinacijom koji bi 
služio svim našim braniteljima za druženje i 
rekreaciju.

Sudjelujemo u druženju i takmičenju bra-
niteljskih udruga širom Lijepe naše u okviru 
financijskih mogućnosti. 

U proteklom razdoblju održali smo izbornu 
skupštinu UHDVDR i izabrali smo novo ru-
kovodstvo u slijedećem sastavu: predsjednik 
Rade Prosenjak, zamjenik predsjednika Da-
vorin Vrban, tajnik Martin Kučina i blagajnik 
Marijan Besten.

Središnji odbor čine: Martin Žinić, Ivica 
Kovač, Stjepan Čanji, Željko Dvorski i Ivica So-
kač, Nadzorni odbor: Zlatko Latin, Veljko Slu-
kan i Miroslav Mežnarić, a Sud časti: Zvonko 
Jakupić, Ivan Žnidar i Mario Ferenčić. 

U sklopu obilježavanja Dana branitelja naše Općine pripremili smo i ove godine, u suradnji s Općinom besplatnu 
podjelu pečenih riba uz muziku i druženje svih mještanki i mještana naše općine do dugo u noć pod nazivom “Branitelji 
svojoj općini”.

Čestitamo svim braniteljima naše Općine Dan branitelja. Želimo da ponosno proslavimo naš dan te da se nikad ne 
zaboravi da smo sudjelovali u stvaranju naše slobodne domovine Hrvatske. 

Pozdrav i poštovanje svim mještankama i mještanima uz čestitku za božićne i novogodišnje blagdane !
Predsjednik UHDVDR Općine Koprivnički Ivanec, Rade Prosenjak 

UHDVDR Općine Koprivnički Ivanec
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Udruga žena “Ivanečko srce”

Udruga žena nastavlja svoju dugogodišnju tradiciju u duhu zajedništva i slo-
ge i time daje doprinos našem lijepom Koprivničkom Ivancu.

Naša Udruga žena ima veliki broj članica koje svake godine svojim zalaga-
njem i mnogobrojnim nesebičnim aktivnostima nastavljaju tradiciju našega 
lijepog Ivanca.

4. ožujka 2017. održana je godišnja izborna skupština na kojoj je za pred-
sjednicu već 3. mandat jednoglasno izabrana gospođa Slavica Martinaga. Svo-
jim optimizmom i nesebičnim ulaganjem čitave sebe, zasluženo je opet pred-
sjednica naše Udruge, a svojim zalaganjem potiče mnogobrojne članice te su 
takvim radom održane mnogobrojne aktivnosti i druženja sa drugim udruga-
ma tijekom čitave godine.

Već u rano proljeće započeli smo godinu sadnjom cvijeća na rotoru u središtu 
našeg mjesta. Cvjetna gredica je napravljena u obliku srca i pruža lijepi prizor 
svim prolaznicima i uljepšava središte Ivanca.

17. lipnja ove godine održana je 42. obljetnica postojanja Udruge i 12. go-
dišnjica pod nazivom “Dani cvijeća”. Svi naši mještani, a i stanovnici okolnih 
naselja kao i slučajni prolaznici, oduševljeno uživaju u pogledu na prekrasno 
cvijeće po kojem je Koprivnički Ivanec poznat. Tako je i naša Udruga odlučila 
da svoju godišnju manifestaciju nazove “Dani cvijeća” i pokaže svim učesnici-
ma bogati spektar cvijeća i ručnih radova naših članica koje mogu razgledati i 
uživati u njihovoj ljepoti u društvenom domu.

Članice Udruge bile su prisutne početkom srpnja na Podravskim motivima, 
prezentacijom tradicionalnih starinskih kolača, od domaćih štruklji, orehnjača 
i raznih vrsta diganih starinskih kolača naših baka.

U kolovozu je organiziran zasluženi izlet svih naših članica u Rijeku, na Mari-
jansko svetište Trsat i rekreativno razgledavanje i uživanje u ljepotama Njivica.

Već nekoliko godina vikendima se organiziraju druženja Udruga žena sa ši-
reg područja naše ili susjednih županija na kojima uvijek uživamo i s kojih se 
vraćamo ispunjena srca i pozitivnih dojmova.

Zahvaljujemo svim članicama na ovogodišnjem doprinosu i velika nam je že-
lja prenijeti naše tradicijske vrednote i nastaviti druženja žena.

Stoga upućujemo poziv našim mladim mještankama da nam se aktivno pri-
druže u što većem broju, kako bi unijele svježinu i mladenački duh našim dru-
ženjima.

Dobrodošle nove članice!
Udruga žena Ivanečko srce
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VRIJEDNI ČUVARI KULTURNE BAŠTINE
U godini iza nas Društvo izvornog folklora Koprivnički 

Ivanec ostvarilo je brojne značajne ostvarenja, od izdavanja 
poštanske marke s ivanečkim vezom, preko sudjelovanja na 
prestižnim hrvatskim i međunarodnim smotrama izvornog 
folklora u Đakovu i Zagrebu i do prikazanog dokumentar-
nog filma o izvornom vezu Koprivničkog Ivanca.  

Film o ivanečkom vezu sniman je u prošlom, a prikazan 
na HTV-u u ovogodišnjem listopadu. Ekipa Dokumentar-
nog programa Hrvatske televizije u suradnji s prof. Vido-
slavom Bagurom i članovima Društva predstavila je javno-
sti aktivnosti i velik trud na očuvanju našeg registriranog 
hrvatskog kulturnog nematerijalnog dobra - umijeća izrade 
izvornog veza s narodne nošnje Koprivničkog Ivanca. Film 
je dokumentirao kako se pod vodstvom odgajateljice i ve-
zilje DIF-a Nedeljke Vrhoci s  ivanečkim vezom upoznaje 
već u dječjem vrtiću Ivančica i kao se uči izrada ivanečkog 
veza u Osnovnoj školi Koprivnički Ivanec pod vodstvom 
učiteljice Đurđice Prlok. Uz dio nastupa odrasle folklorne i 
tamburaške skupine DIF-a predstavljena je radionica izrade 
ivanečkog veza koju održava skupina vezilja uz voditeljicu 
Mariju Martinaga te je prikazano bogato stvaralaštvo i ru-
kotvorine Doroteje Jakupić.

Skupina vezilja DIF-a vrlo je aktivna. Vezilje su sudjelova-
le na Martinjskom sajmu rukotvorina i domaćih proizvoda 
koji se održava u sklopu Martinjskih dana općine Virje te 
u koprivničkom Domoljubu na 23. Susretu hrvatskih fol-
klornih ansambala i izvornih skupina u kategoriji izvornog 
folklora. Ovu manifestaciju, uz nastupe 20-tak folklornih 
društava, popratila je izložba ivanečkog veza, a na sastanku 
voditelja Susreta predstavljena je narodna nošnja i izvorni 
vez Koprivničkog Ivanca kao dio našeg kulturnog identite-
ta.

Jedno od predavanja u sklopu ovogodišnje koprivnič-
ke Zimske škole folklora prof. Andrije Ivančana, na kojoj 
se preko sto polaznika podučava o plesovima, nošnjama, 
pjesmama i glazbalima raznih hrvatskih područja te se 
održavaju brojna predavanja o scenskoj primjeni folklora, 
metodologiji rada s folklornim skupinama i druga, bilo je 
prikazivanje  izvornog odijevanja svečane narodne nošnje 
djevojke i udane žene Koprivničkog Ivanca. Uz to su iva-
nečke vezilje izložile radove s izvornim vezom i održale ra-
dionicu umijeća izrade ivanečkog veza. Polaznice Zimske 
škole folklora, ali i nekoliko njihovih muških kolega, imali 
su priliku upoznati temeljno pravilo kod izrade ivanečkog 
veza da se ne koriste gotovi nacrti i okušati se vezenju mo-
tiva vurice. Ivanečki vez predstavljen je također na Drugom 
hrvatskom ruralnom parlamentu, održanom  u Svetom 
Martinu na Muri u organizaciji Hrvatske mreže za ruralni 
razvoj, LAG-a Međimurski doli i bregi i Ministarstva poljo-
privrede RH.

Skupina vezilja Društva izvornog folklora Koprivnički 
Ivanec izložila je radove s ivanečkim vezom na tradicional-
noj Picokijadi i pratećem Podrafestu, a naše najmlađe vezi-
lje odjevene u narodnu nošnju predstavile su posjetiteljima 
izvorno umijeće izrade ivanečkog veza. Njihov trud i preda-
nost folklornim vrijednostima garancija su očuvanja ovog 
vrijednog kulturnog nasljeđa.

Još jedno veliko priznanje ivanečkom vezu je dodijelila 
je Hrvatska pošta stavljanjem u opticaj marke s ivanečkim 
vezom, kao jedne od četiri redovite poštanske marke RH na 
temu hrvatske etnografske baštine. Marka s motivom vu-
rice s rukava plećka iz narodne nošnje Koprivničkog Ivanca 
nosi nominalnu vrijednost od 4,60 kuna. Veličina marke 
je  29,82 x 35,50 mm, tiskana je u nakladi od  pola miliju-
na primjeraka. Svečano predstavljanje ivanečke poštanske 

Društvo izvornog folklora 
Koprivnički Ivanec
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marke održano je u sklopu ovogodišnjih Ivanečkih kresova.
Tradicionalni Ivanečki kresovi održani su po 29. puta 

posljednje subote u kolovozu. Skupina vezilja DIF-a se 
predstavila se živopisnom izložbom radova s jedinstvenim 
vezom Koprivničkog Ivanca, a uz izložene rukotvorine ve-
zilje odjevene u nošnje posjetiteljima su prikazale umijeće 
izvornog vezenja. Nakon predstavljanja poštanske marke 
održan je nastup domaćina s pjesmama i plesovima Ko-
privničkog Ivanca, potom je KUD Zavičaj iz Sračinca izveo 
pjesme i plesove Hrvatskog zagorja. Članovi KUD-a Križev-
ci prikazali nešto malo drugačije, koreografiju Križevačka 
četvorka uz šesterostavačku klavirsku skladbu Antuna pl. 
Vancaša. KUD Fijolica iz Orehovice izveo je  međimurski 
splet pjesama i plesova, a gosti iz susjedne Bosne i Hercego-
vine, iz KUD-a Izvor iz Žabljaka-Usore predstavili su pučke 
pjesme i plesove usorskih Hrvata.

Obilježje svakog naroda i najveće kulturno blago narod-
ne su nošnje pa je i ovog puta održan izbor najbolje pred-
stavljene nošnje gostujućih KUD-ova: sračinečke narodne 
nošnje, križevačke gornjogradska krinoline i fraka iz 19. 
Stoljeća i međimurske narodne nošnje, dok je najdojmlji-
vije nošnju zaručene djevojke i momka iz usorskog kraja 
prikazao par iz KUD-a Izvor iz BIH.

I naši predstavnici sudjelovali su na reviji izvornih na-
rodnih nošnji s temom svadba moga kraja na Bilogorskim 
jesenima u Kapeli i predstavili su izvorno svadbeno ruho 
mladenke i mladenca iz Koprivničkog Ivanca. Prije revi-
je održana je smotra dječjeg izvornog folklora na kojoj su 
DIF-ovi mali folkloraši predstavili igre, pjesme i plesove 
Koprivničkog Ivanca i okolice. Uspješne nastupe prethodno 
su imali u Kunovcu krajem prošle godine na Akademiji Ad-
vent z malim kunovečkim vatrogascima, na 14. Županijskoj 
smotri dječjeg folklora Koprivničko-križevačke županije, 

održanoj u Svetom Ivanu Žabnom i kod kuće, na ivanjsko 
navečerje.

Najveće uzbuđenje ipak su donijele 2. Ivanečke kresnice. 
Izuzetno je važno i veseli nas da djeca odrastaju uz folklor-
ne običaje, narodnu nošnju, pjesme, plesove i stare igre, kao 
što su to nekada radile njihove mame i tate, bake i djedovi, 
koji su na potomke prenijeli ljubav prema tradiciji. Zato na-
stojimo održati ovu prigodu da djeca pokažu što to s puno 
truda pripremaju i čime se ponose kao najbolji način ču-
vanja izvornog kulturnog identiteta i ključ za prenošenje 
baštine kroz naraštaje. Na Kresnicama su nastupile dječje 
skupine DIF-a Koprivnički Ivanec, KUD-a Delovi, KUD-a 
Molve, KUD-a Križevci i KUD-a Rudar iz Glogovca. Nakon 
folklornog programa uslijedilo je natjecanje u starinskim 
dječjim igrama: utrci u vrećama, kotrljanju koluta i slaganju 
koci od kocena. Okupljenim klincima ove stare igre bile su 
ustvari nove igre pa je utrke pratilo živo i glasno bodrenje. 
O uspjehu naših drugih Kresnica svjedoče brojne riječi po-
hvale izgovorene i upisane u knjigu utisaka. Sretni zbog po-
hvala, jedino što još priželjkujemo je više posjetitelja.

Odrasla folklorna skupina DIF-a  sudjelovala je nastupom 
za Ivanje kao i na sajamskoj priredbi MESAP u Nedelišću 
te na 19. Županijskoj smotri izvornog folklora Koprivnič-
ko-križevačke županije u Kalinovcu, zajedno s još četrnaest 
izvornih folklornih društava koja vrijedno njeguju kultur-
nu baštinu svog kraja. Prosudbeno povjerenstvo redovno 
ne uvrštava DIF na listu predstavnika naše županije na dr-
žavnim smotrama i susretima izvornih skupina, no Druš-
tvo je ipak imalo čast na izravan poziv organizacijskog 
odbora Đakovačkih vezova kao i uz selekciju organizatora 
Zagrebačke međunarodne smotre sudjelovati u svečanoj 
povorci odnosno programu ovih dviju prestižnih folklornih 
manifestacija.
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Na završni dan 51. Đakovačkih vezova članovi Društva 
izvornog folklora predstavljali su narodnu nošnju, pjesme 
i plesove s područja Koprivničkog Ivanca i zajedno s još 
54 folklorna društva sudjelovali u svečanoj folklornoj po-
vorci đakovačkim ulicama do Katedrale Sv. Petra, gdje su 
u kratkom predstavljanju pred svečanom ložom odsvirali, 
otpjevali i otplesali dio svojevrsne ivanečke himne Ivanec 
je lepo selo. Splet izvornih pjesama i plesova Koprivničkog 
Ivanca predstavljen je u sklopu Smotre hrvatskog folklora, 
održane na pozornici u Strossmayerovom perivoju.

Sudjelovanje na 51. Međunarodnoj smotri folklora u Za-
grebu započelo je misom u Zagrebačkoj katedrali, na koju 
su članovi gostujućih društava došli u narodnim nošnja-
ma. Potom je u palači Dverce kod gradonačelnika grada 
Zagreba Milana Bandića održan prijem i podjela priznanja 
predstavnicima sudionika MSF-a. Na oltar Katedrale i u 
Uredu zagrebačkog gradonačelnika darovali smo izvorni 
vez Koprivničkog Ivanca. Sam nastup održan je na gornjo-
gradskoj pozornici ispred Klovićevih dvora, gdje je Druš-
tvo izvornog folklora predstavilo oduševljenoj publici je 
izvorne pjesme i plesove s područja Koprivničkog Ivanca 
kao i našu jedinstvenu autohtonu narodnu nošnju. 

Ivanečki vez bio je tema još jednih Dana europske ba-
štine, koje svake godine provodi Ministarstvo kulture RH. 
Društvo izvornog folklora Koprivnički Ivanec uključilo se 
u obilježavanje predavanjem, radionicom i izložbom Iva-
nečki vez – priroda na platnu, na kojima su predstavljeni 
motivi ivanečkog veza, njihov izvor u prizorima iz prirod-
nog i seoskog okruženja, pojašnjeni su načini i oblici izra-
de, opisani materijali i boje te održavanje i čuvanje vezenih 
predmeta. Članice skupine vezilja svih generacija, od dječ-
je dobi pa nadalje, prikazale su izvorno vezenje i kako se 
originalnost svakog vezenog dijela nošnje postiže se dru-
gačijim rasporedom osnovnih ivanečkih motiva: velikih i 
malih tulipana, ružica, poljskog cvijeća, klasja, lista dete-
line, vurica, srčeka, frka, vitica i drugih, kao i dodatnim 
ukrasima i različitim kombiniranjem boja. Tom prigodom 
posjetitelji, među kojima su bili i predstavnici Ministar-
stva kulture, Koprivničko-križevačke županije i Općine 
Koprivnički Ivanec razgledali su izložbu originalnih i re-
konstruiranih vezenih dijelova ivanečke narodne nošnje te 
ostale ukrasne i upotrebne predmete s ivanečkim vezom.  
Vrijednost i jedinstvenost ovog izvornog nasljeđa obvezu-
je članove DIF-a, kao baštinike i nositelje zaštite tog kul-
turnog dobra, na čuvanje izvornosti i kvalitete vezenja i 
sprečavanje svakog iskrivljavanja, čemu su u potpunosti 
posvećeni.

Ovogodišnjih važnih aktivnosti našeg društva ima pre-
gršt, a ni naredna godina neće biti drugačija. Očekuje nas 
velika obljetnica – 90 godina Društva i jubilarni 30. Ivaneč-
ki kresovi koji će se za razliku od svih dosadašnjih godina 
održati uoči Ivanja, 16. lipnja 2018.g., stoga pozivamo sve 
osobe zainteresirane za izvorne pjesme, plesove, melodije, 
običaje i vez da nam se pridruže, bilo kao aktivni člano-
vi, bilo kao posjetitelji manifestacija, izložbi, predavanja i 
događanja koja naši vrijedni članovi organiziraju uz puno 
nesebičnog truda i s mnogo ljubavi.
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Udruga žena “Crvene ruže” Botinovec
U periodu od prošle Kresnice UŽ Botinovec bogatija je za dvije 

nove članice koje su se jako dobro uklopile u rad naše Udruge i to 
nas sve jako veseli. 

Naša plesna rekreacija održava se redovno svaki tjedan, a na-
mijenjena je za sve naše Botinovčanke kojima je potrebno malo 
kvalitetnog odmora i kretanja za poboljšanje zdravlja. Ovom pri-
godom pozivamo one koje još nisu da nam se pridruže i priušte si 
malo vremena samo za sebe. Upravo zahvaljujući toj aktivnosti, 
naša plesna skupina nastupila je i na Šljivarijadi u Dropkovcu, 
sada već treću godinu za redom.  

Svoju tradicionalnu manifestaciju “Dani plesa protiv stresa” 
održale smo ove godine 10. lipnja te smo tom prilikom ugostile 
24 udruge žena iz naše Koprivničko-križevačke županije te ostale 
uvažene goste među kojima je bio i naš župan Darko Koren. 

U sklopu kulturno-umjetničkog programa nastupili su mladi 
plesači Sportskog plesnog kluba Ritam Koprivnica s latinsko-
američkim plesovima, a naše rasplesane Botinovčanke otplesale 
su jednu country i mambo koreografiju. Između plesnih točaka 
gosti su uživali u trenucima poezije. Naime, naša mala pjesniki-
nja Helena Lesar i Đurđica Kordeš pročitale su nekoliko svojih 
pjesama. 

Ove godine također smo se odazvale i pozivu za sudjelovanje 
na manifestacijama Tradicija naših starih i Podravski motivi, na 
kojima smo se predstavile sa svojim kolačima po starinskim re-
ceptima. 

Svake godine naš Društveni dom u Botinovcu zahvaljujući tru-
du naših članica postaje crkva gdje se u čast našeg zaštitnika sv. 
Ilije održava sv. Misa i naše godišnje proštenje. 

Ono što naše malo selo krasi, a po čemu nas svi najviše hvale, 
su naše međusobno pomaganje i zajedništvo koje gajimo s našim 
članovima DVD-a Botinovec i NK Rudar Botinovec. To je upravo 
ono što želimo prenositi na svoje mlađe generacije, želimo ih od-
gajati u duhu humanosti i prijateljstva.

Kao i uvijek na kraju, VELIKA HVALA SVIM NAŠIM ČLANICA-
MA koje aktivno sudjeluju u radu naše Udruge, jer svoje drago-
cjeno vrijeme oduzimaju svojim obiteljima na račun našeg zajed-
ničkog djelovanja.                           Predsjednica, Mihaela Juranić
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Udruga žena “Srca Kunovca” i ove je godine realizirala svoje uobičajene aktivnosti. Tijekom godine uređivale smo parko-
ve u našem mjestu sadnjom sezonskog cvijeća. 

U mjesecu srpnju organizirale smo manifestaciju “Na sunčanoj struni žito se kruni” kojom obilježavamo dane žetve. 
Manifestaciji su prisustvovale Udruge žena iz naše županije. Lijepo smo se družile i tako barem na kratko zaboravile na 
svakodnevnicu.

Posjetile smo naše starije članice, od kojih nas je jedna od njih nedugo i zauvijek napustila.
Iduće ćemo godine više pozornosti posvetiti našoj bogatoj kulturnoj baštini i učiti izradu Ivanečkog veza. 
Želja nam je očuvati tradiciju i prenijeti znanje na mlade naraštaje.
Najveći nam je problem nedostatak prostora u kojem bi se mogle okupljati, posebice zimi. Nadamo se da ćemo uskoro, 

uz pomoć našeg načelnika i Općine Koprivnički Ivanec riješiti i taj problem.
Na kraju želimo svim žiteljima naše općine sretan i blagoslovljen Božić i uspješnu 2018. godinu!

Članice Udruge žena “Srca Kunovca”

Udruga žena “Srca Kunovca”
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Vuzmena košarica
25. travnja 2017. godine u zgradi Koprivničko-križe-

vačke županije organiziran je prijem svih sudionika ma-
nifestacije “Vuzmena košarica” koja se održavala u sklo-
pu svjetski priznatog županijskog projekta “Pisanica od 
srca”.

Na prijemu, kojem su nazočili župan Koprivničko-kri-
ževačke županije g. Darko Koren, zamjenik župana g. 
Darko Sobota te direktor Turističkog ureda Turističke 
zajednice Koprivničko-križevačke županije g. Zdravko 
Mihevc, dodijeljene su nagrade najbolje ukrašenim koša-
ricama.

Odluku o tome donijelo je stručno Povjerenstvo.
Iako ove godine, po mišljenju stručnog Povjerenstva, 

nismo bili najbolji, vrijedi pohvaliti sve one koji su na direktan i indirektan način pomogli da i ove godine budemo pono-
sni na svoje sudjelovanje na već spomenutoj manifestaciji.

Velika petica za naše učenike, njihove roditelje, bake i djedove kao i za učitelje.
ravnateljica OŠ Koprivnički Ivanec, Kristina Furkes, dipl.uč.

Osnovna škola Koprivnički Ivanec

PRIJEPODNE U DRUŠTVU PREDSTAVNIKA OSNIVAČA
U srijedu, 13. rujna 2017. godine Osnovnu školu Koprivnički Ivanec po-

sjetili su predstavnici Osnivača; Ratimir Ljubić, zamjenik župana Kopriv-
ničko-križevačke županije i Ana Mušlek, v.d. pročelnice Upravnog odjela 
za obrazovanje, kulturu, znanost, sport i nacionalne manjine Koprivnič-
ko-križevačke županije.

Obilaskom matične i područne škole, nadležni su dobili jasan uvid u 
problematiku s kojom se nosi Osnovna škola Koprivnički Ivanec.

Budući da je zamjenik župana nekada u Kunovcu radio kao učitelj, uočio 
je izuzetno veliki napredak u formiranju boljih materijalnih uvjeta škole, 
ali je i svjestan činjenice kako matičnoj i područnoj školi nedostaje kvalitetan prostor za održavanje nastave tjelesne i 
zdravstvene kulture.

Osnovna škola Koprivnički Ivanec je ustanova koja je, od trenutka osamostaljenja pa do sada, uložila mnogo truda 
u stvaranje što primjerenijih uvjeta za realizaciju odgojno-obrazovnog procesa te je, uz financiju pomoć Koprivničko-
križevačke županije i Općine Koprivnički Ivanec, stvorila jasne, realne i vrlo mjerljive ciljeve za daljnji razvoj.

ZAZIV DUHA SVETOGA NA POČETKU ŠKOLSKE GODINE
U nedjelju 24. rujna u crkvi sv. Barbare u Kunovcu i crkvi sv. Ivana Krstitelja u Koprivničkom Ivancu slavljena je sveta 

misa sa zazivom Duhu Svetomu za rast u mudrosti i znanju te nadasve razvijanje darovanih nam talenata u novoj školskoj 
godini.

Na Svetoj Misi su sudjelovali naši učenici sa svojim rodite-
ljima, ravnateljicom, učiteljima te ostalim vjernicima.  Uče-
nici su sudjelovali na misnom slavlju kroz nedjeljna čitanja, 
prigodne molitve i prinos darova.

Velečasni Nikola je u propovijedi naglasio važnost odgoja 
i obrazovanja u školi za budućnost, ali i važnost svjedočenja 
vlastitim primjerom u prenošenju kršćanskih vrednota na 
naše učenike.

Na kraju misnog slavlja župnik je svima zaželio radost, Bož-
ji blagoslov i uspjeh u novoj školskoj godini.

Na Svetoj misi „zasladili“ smo svoje srce Božjom riječju, a 
na kraju svoja nepca bombonima koje je velečasni Nikola pri-
premio za najmlađe.

Marija Šokec, vjeroučiteljica
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PRVA KUNOVEČKA ZEBRA
U listopadu ove godine Županijska uprava za 

ceste Koprivničko-križevačke županije ispunila 
je našu trogodišnju želju da u Kunovcu, u 
neposrednoj blizini školske zgrade, dobijemo 
pješački prijelaz, tj. zebru.

ŽUC-u i policiji zahvaljujemo na angažmanu 
jer su se potrudili da, osim zebre, imamo i novu 
led vertikalnu signalizaciju.

Sigurnost učenika je jako važna, a ova je zebra 
prva zebra u povijesti Kunovca.

ravnateljica OŠ Koprivnički Ivanec:
Kristina Furkes, dipl.uč.

ODUŠEVLJENI TVORNICOM DOBRIH EMOCIJA
Dana 16. listopada 2017. godine djelatnici Osnovne škole Koprivnički Ivanec su posjetili Tvornicu dobrih emocija- 

Accredo centar u međimurskom Zasadbregu i isprobali najbolji team building.
Samim ulaskom u prostor Accredo centra započeo je predivan dan kojeg smo, zaslugom Vanje Tarandeka i njegovog 

stručnog tima, isprepleli različitim sportsko-adrenalinskim aktivnostima koje su ojačale timsku interakciju te na taj način 
osigurale da nastavak našeg djelovanja u instituciji zvanoj Škola bude još kvalitetniji.

U Accredo centru smo isprobali ljudski stolni nogomet, viseću kuglanu, airsoft duel, odbojku s ručnicima, okušali smo se 
u vožnji bergova, isprobali streličarstvo, gađali smo drvenu metu sjekiricama, penjali smo se na umjetnu stijenu, a neki su 
pomicali svoje granice izdržljivosti na izvrsno osmišljenom adrenalinskom parku koji završava spuštanjem kroz zip-line.

Team building nas je dodatno povezao, pohvaljujemo vlasnika Centra i njegove suradnike, a Accredo centar preporučamo 
svima koji su potisnuli dijete u sebi, tamo se doista stvaraju samo dobre emocije.

Osmijeh je tamo jači od umora.
Još će se dugo u našem kolektivu pričati o obilježavanju ovogodišnjeg Dana učitelja.
Vrlo brzo ćemo iskusiti čari Centra u programima koje nismo probali.
Accredo centar je teško opisati riječima, morate ga doživjeti!

ravnateljica OŠ Koprivnički Ivanec, Kristina Furkes, dipl.uč.
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Početkom godine krenule su i radionice modelara i maketara. Uz to, u OŠ u Kunovcu održane su i radionice 3D printa-
nja koje su učenicima bile posebno zanimljive. Ove godine je, nažalost, došlo i do postupnog gašenja auto modelarstva, 
kao i škole vožnje auto modela te se i permanentna pista skida dolje.

Sredinom godine je dosadašnji predsjednik kluba izabran za načelnika Općine, pa je vodstvo u klubu preuzeo Dario 
Grubešić. Zbog tih promjena i provedba radionica je pauzirana na nekoliko mjeseci.

Krajem godine radionice ponovnu kreću. Osim klasičnih radionica modelara i maketara na kojima se izrađuje mnoš-
tvo različitih predmeta od drveta, izvodit će se i micro:bit radionice. Na njima će polaznici moći usavršiti osnove pro-
gramiranja i upravljanja micro:bit čipom. 

Sve radionice su namijenjene učenicima od 4. do 8. razreda, pa svi zainteresirani koji se još nisu pridružili to mogu 
učiniti.

Ovom prilikom se zahvaljujemo Zajednici tehničke kulture Koprivničko-križevačke županije, kao i Općini Koprivnič-
ki Ivanec na sveukupnoj podršci.

Predsjednik Kluba, Dario Grubešić

KTK “Vector”


